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Protokół Nr XXXVI/09 
sesji Rady Miejskiej w Czempiniu  

odbytej w dniu 17 czerwca 2009 roku  
o godzinie 17.00 w Urzędzie Gminy w Czempiniu  

 
 
Obrady rozpoczęto w dniu 17 czerwca 2009 roku o godzinie 17.00. 
Obrady zakończono w dniu 17 czerwca 2009 roku o godzinie 19.15.  
W XXXVI sesji Rady Miejskiej udział wzięło 15 radnych. 
Ponadto, uczestniczyli w niej: 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Krystyna Lew;  

• Skarbnik Gminy Czempiń Halina Łączna; 
• Zastępca Burmistrza Gminy Czempiń Jan Kaźmierczak;   
• Sekretarz Urzędu Gminy w Czempiniu – Aleksandra Marciniak;  
• Radca prawny – Roman Hojan; 
• Radny Powiatu Kościańskiego – Karol Malicki;  
• Dyrektorzy Gminnych Jednostek Organizacyjnych, 
• Kierownicy Referatów Urzędu Gminy w Czempiniu,  
• Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli w Czempiniu, 
• Dziennikarze, 
• Mieszkańcy gminy Czempiń. 

 
Do punktu 1 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz w dniu 17 czerwca 2009 
roku o godzinie 17.00 otworzył XXXVI sesję Rady Miejskiej i po powitaniu radnych oraz 
gości oświadczył, Ŝe zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczy                    
15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 14 głosami „za”, przy 
braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” powołała na Sekretarza 
obrad XXXVI sesji Rady Miejskiej w Czempiniu Wiceprzewodniczącego Rady 
Miejskiej w Czempiniu radnego Przemysława Sztukowskiego.   
 

Do punktu 2 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz poinformował, Ŝe radni 
Rady Miejskiej w Czempiniu otrzymali porządek obrad XXXVI sesji. Do przedłoŜonego 
porządku obrad w dniu 17 czerwca 2009 roku wpłynął wniosek Burmistrza Gminy Czempiń 
w sprawie wprowadzenia do porządku obrad XXXVI sesji Rady Miejskiej w Czempiniu 
punktów:  

1. Podjęcie uchwały w sprawie powołania MłodzieŜowej Rady Miejskiej w Czempiniu             
i nadania jej statutu.  

2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XX/110/08  Rady Miejskiej                 
w Czempiniu  z dnia 28 marca 2008r. w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku 
oraz przyjęcia jednolitego tekstu Statutu Związku.  

3. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w „Planie odnowy miejscowości 
Głuchowo”.   
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Wniosek stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie wprowadziła 
w punkcie 4a porządku obrad punkt: „Podj ęcie uchwały w sprawie powołania 
MłodzieŜowej Rady Miejskiej w Czempiniu i nadania jej statutu”. 
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie wprowadziła 
w punkcie 4b porządku obrad punkt: „Podj ęcie uchwały w sprawie zmiany 
uchwały nr XX/110/08 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 marca 2008r.                        
w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku oraz przyjęcia jednolitego tekstu 
Statutu Związku”.  
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie wprowadziła 
w punkcie 4c porządku obrad punkt: „Podj ęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia 
zmian w „Planie odnowy miejscowości Głuchowo”.   

 
Wobec powyŜszego porządek obrad przedstawiał się w sposób następujący:  

1. Otwarcie obrad.  
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XXXV sesji Rady Miejskiej w Czempiniu. 
4. Interpelacje i zapytania radnych.  

 4a. Podjęcie uchwały w sprawie powołania MłodzieŜowej Rady Miejskiej w Czempiniu             
i nadania jej statutu.  

4b. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XX/110/08  Rady Miejskiej                 
w Czempiniu  z dnia 28 marca 2008r. w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku 
oraz przyjęcia jednolitego tekstu Statutu Związku.  

4c. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w „Planie odnowy miejscowości 
Głuchowo”.    

5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu gminy 
Czempiń na 2009 rok.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Czempiń. 
/Piotrkowice nr działki 189/21/.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego w Piotrkowicach dla działki o nr ewid. 189/21.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Czempiń. 
/Piotrkowice nr działki 74/80/.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego w Piotrkowicach dla części działki o nr ewid. 
74/80.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie w budŜecie gminy na 
rok 2010 środków stanowiących fundusz sołecki.   

11. Podjęcie uchwały w sprawie zwrotu kosztów podróŜy słuŜbowych radnych rady 
Miejskiej w Czempiniu.  

12. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy Czempiń w okresie międzysesyjnym. 
13. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu z działalności                

w okresie międzysesyjnym.  
14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  
15. Wolne głosy i wnioski.  
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16. Zakończenie sesji.  
 
Do punktu 3 porządku obrad: 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Przemysław Sztukowski 
nadzorujący sporządzenie protokołu z XXXV sesji Rady Miejskiej w Czempiniu 
poinformował, Ŝe zapoznał się z protokołem z XXXV sesji Rady Miejskiej w Czempiniu, nie 
ma zastrzeŜeń co do jego treści i wnosi do Rady Miejskiej w Czempiniu o przyjęcie go bez 
odczytania.  
  

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych jednogłośnie przyjęła protokół 
z XXXV sesji Rady Miejskiej w Czempiniu odbytej w dniu 26 maja 2009 roku.  

 
Do punktu 4 porządku obrad: 
 
Interpelacje zgłosili: 

1) Radna ElŜbieta Grygier: „Z uwagi na pojawiające się pytania i zaniepokojenie 
mieszkańców ulicy Gruszkowej obawiających się opóźnienia oddania inwestycji                
z powodu złego stanu przepustu nad Olszynką, proszę o przedstawienie stanowiska 
kierownika ds. inwestycji co do sposobu załatwienia problemu przepustu. Po lustracji 
obecnego stanu przepustu jego stan techniczny jest fatalny i w takim stanie nie rokuje 
długotrwałej uŜyteczności na nowej drodze z przyszłościowym zwiększającym się 
natęŜeniem taboru osobowego i cięŜarowego na tym odcinku. Nadmieniam, Ŝe po 
wystąpieniu z ramienia Komisji Rolnictwa sygnalizującego ten problem, 
otrzymaliśmy pismo nr IT 0057-23/09 z dnia 16 kwietnia 2009 roku, cytuję: „Urząd 
Gminy w Czempiniu zwrócił się do firmy Usługi Projektowe, Nadzory Budowlane 
Ryszard Ruszkiewicz z Kościana o wydanie pisemnej opinii w sprawie przepustu (nie 
mostu) w ciągu ulicy Gruszkowej. Ma ona być gotowa ok. 10 maja br. Ze wstępnych 
oględzin p. Ryszarda Ruszkiewicza wynika, Ŝe obecny stan techniczny przepustu 
umoŜliwia jego eksploatację. W ramach II etapu przebudowy ul. Gruszkowej projekt 
nie przewiduje remontu przepustu”. Co do tej pory zrobiono w tej materii i jak 
zostanie rozwiązany ten problem pod względem finansowym i technicznym. Czy 
biorący udział w przetargu byli zapoznani ze stanem technicznym przepustu i mieli           
w tej materii wątpliwości?”;        

2) Radny Augustyn Szymczak w sprawie naprawy nawierzchni drogi prowadzącej do 
wsi Nowe Borówko;  

3) Radny Jerzy KrzyŜostaniak w sprawie załatania dziur na drogach powiatowych                 
w gminie Czempiń, między innymi – droga Czempiń – Gorzyce; prośba o ewentualne 
podanie terminu wykonania prac remontowych;  

4) Radny Aleksander Wieliński w sprawach: 
• drogi wojewódzkiej Kawczyn – Czempiń – Śrem – nr 310 i 311 – konieczność 

wykoszenia poboczy oraz wymiana zniszczonych pachołków; 
• konieczność przycięcia lub wycięcia krzewu rosnącego na skwerze zjeŜdŜając 

z ulicy Polnej na ulicę Poznańskie Przedmieście na wysokości posesji pana 
Marciniaka – w obecnym stanie zasłania on widoczność samochodów 
nadjeŜdŜających z ulicy Śremskiej, co moŜe być przyczyną kolizji na tym 
odcinku drogi;     

• wyjaśnienia ostatecznie sprawy przepustu na ulicy Gruszkowej w Czempiniu – 
co dokumentacja mówiła o stanie tego przepustu przed przystąpieniem do 
realizacji inwestycji;  
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• informacji, która ukazała się na stronie internetowej gminy Czempiń dnia                   
9 czerwca 2009 roku o otwarciu drogi Czempiń – Iłówiec, podczas którego 
obecni byli Marszałek Województwa – Piotr Florek, Senator Małgorzata 
Adamczyk, Poseł Wojciech Ziemniak, Starosta Powiatu Kościańskiego – 
Andrzej Jęcz oraz Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Lew – Pilarska                         
i uroczyście dokonali przecięcia wstęgi i otwarcia nowej drogi; Radny 
Aleksander Wieliński zadał pytanie: „dlaczego wprowadzamy w błąd 
mieszkańców gminy?”; radny Aleksander Wieliński wskazał, Ŝe radni znają 
kulisy sprawy, jednakŜe mieszkańcy zostali wprowadzeni w błąd poprzez 
umieszczenia takiej informacji na stronie, tymczasem wystarczyło napisać dwa 
zdania wyjaśnienia, dlaczego nawierzchnia za cmentarzem zostanie połoŜona 
później;  

• radny Aleksander Wieliński przypomniał okres przed Wielkanocą, kiedy to 
miało miejsce równanie dróg; „w jego odczuciu było to kłamstwo                            
z wypadkiem samochodowym pracownika firmy równającej drogi”. Radny 
Aleksander Wieliński wskazał, Ŝe wierząc tej informacji, którą otrzymał od 
Pani Burmistrz, przekazywał ją dalej mieszkańcom jego okręgu wyborczego. 
Radny Aleksander Wieliński wskazał, Ŝe później dowiedział się o prawdziwej 
przyczynie opóźnienia w równaniu dróg, dlatego prosi, aby nie podawać 
kłamliwych informacji;       

5) Radny Maciej Głochowiak w sprawach:  
• udzielenia odpowiedzi na pytanie, czy nastąpiło rozstrzygnięcie jeśli chodzi              

o podjęte działania ze strony Aquanetu – radni nie posiadają informacji w tej 
sprawie;  

• zwrócenia się do Dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej w Czempiniu              
w sprawie opracowania planu rozwoju urządzeń wodno – kanalizacyjnych na 
najbliŜsze lata, co pozwoli na właściwe wykorzystanie środków pochodzących 
ze sprzedaŜy wody i odbioru ścieków;  

• powrócenia do wniosku radnego Wojciecha Adamskiego dotyczącego 
zainteresowania innych przedsiębiorców i firm zajmujących się zbiorowym 
zaopatrzeniem w wodę i gospodarką ściekową;  

6) Radny Wojciech Adamski w sprawach:  
• dokończenia inwestycji powiatowej na drodze prowadzącej z Borówka Starego 

w kierunku Gimnazjum w Borowie – stan po remoncie jest zły – nie zostały 
nasadzone braki w Ŝywopłotach wzdłuŜ drogi, nie zostały usunięte suche 
drzewa; sprawą najistotniejszą jest remont skrzyŜowania – młodzieŜ 
gimnazjalna nie moŜe dojść do szkoły jedną stroną jezdni, poniewaŜ nie ma 
chodnika;  

• braku informacji na temat realizacji uchwał Rady Miejskiej w Czempiniu, 
które podejmowane były kilka miesięcy temu – Rada Miejska powinna zostać 
poinformowana, czy zalecenia zostały wykonane, a jeśli tak się nie stało, to            
o przyczynach takiej sytuacji; Radny Wojciech Adamski wskazał na przykład 
uchwały dotyczącej odtworzenia drogi na Osiedlu Nr 4 w Czempiniu; jak 
równieŜ zapewnień dotyczących powołania komisji, która zajmie się kontrolą 
przyłączeń do kanalizacji; 

• udzielenia informacji, na co konkretnie zostanie spoŜytkowana dotacja na 
drogę przy ulicy Gruszkowej w Czempiniu w kwocie 550 000 zł;  

• przekazywania odpowiedzi na interpelacje dotyczące szerszych problemów 
wszystkim radnym Rady Miejskiej w Czempiniu; 
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• złoŜenia monitu do Zarządu Dróg Powiatowych w Kościanie o usunięcie 
krzewów na poboczu drogi do Iłówca – z jednej strony zostały usunięte, 
natomiast z drugiej pozostawiono krzewy, które równieŜ naleŜałoby usunąć;        

7) Radny Piotr Wojciechowski w sprawach:  
• udzielenia odpowiedzi na pytanie, w której miejscowości w 2009 roku zostanie 

postawiona wiata przystankowa – w Siernikach, czy Tarnowie Nowym; 
poniewaŜ na złoŜoną wcześniej interpelację uzyskał odpowiedź, Ŝe naleŜy 
policzyć dzieci w obu miejscowościach i na tej podstawie zostanie podjęta 
decyzja;  

• pobudowania chodnika wzdłuŜ drogi powiatowej na ulicy Borówko Stare 
naprzeciwko Gimnazjum w Borowie, poniewaŜ młodzieŜ przechodzi przez 
przejście dla pieszych wychodząc ze ścieŜki z Osiedla Nr 5 w Czempiniu 
bezpośrednio na jezdnię; zdaniem radnego Piotra Wojciechowskiego gdyby 
był chodnik i barierki ograniczające wejście na jezdnię, na pewno poprawiłoby 
to bezpieczeństwo zarówno pieszych, jak i kierujących pojazdami;  

• usunięcia suchego drzewa stojącego na skrzyŜowaniu ulic Kolejowej                      
i 24 Stycznia w Czempiniu naprzeciwko Urzędu Gminy w Czempiniu.     

 
Do punktu 4a porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie powołania MłodzieŜowej Rady Miejskiej w Czempiniu               
i nadania jej statutu przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez Sekretarz Gminy – 
Aleksandrę Marciniak:  
 
Radny Maciej Głochowiak poprosił o podanie informacji, ilu członków będących uczniami 
szkół podstawowych i gimnazjum na terenie gminy Czempiń, skupia Stowarzyszenie SIM 
LOCK.    
 
Wiceprezes Stowarzyszenia SIM LOCK Andrzej Socha poinformował, Ŝe Stowarzyszenie nie 
skupia uczniów szkół podstawowych i gimnazjum z terenu gminy Czempiń, poniewaŜ 
przepisy prawa dotyczące stowarzyszeń mówią, Ŝe członkami stowarzyszenia mogą być 
osoby powyŜej 16 roku Ŝycia i dodatkowo muszą posiadać zgodę opiekunów prawnych.  
 
Radny Maciej Głochowiak poprosił o wyjaśnienie, czy Stowarzyszenie przewidziało 
jakikolwiek sposób edukacji uczniów szkół, celem ich zapoznania się z zasadami 
funkcjonowania młodzieŜowej rady gminy, poniewaŜ statut jednoznacznie wskazuje, Ŝe 
członkami młodzieŜowej rady gminy będą uczniowie ostatnich klas szkół podstawowych oraz 
gimnazjum.     
 
Wiceprezes Stowarzyszenia SIM LOCK Andrzej Socha wskazał, Ŝe Statut nie nakłada na 
Stowarzyszenie takiego obowiązku i w praktyce na dzień dzisiejszy nie prowadzą takiej 
działalności, jednakŜe w Stowarzyszeniu są osoby posiadające odpowiednie kompetencje              
i wykształcenie i mogą słuŜyć poradą i szkoleniem; ponadto – wybory będą odbywały się 
przy okazji wyborów do samorządu szkolnego, zatem uczniowie wiedzą, jak funkcjonuje 
proces wyborczy. Pan Andrzej Socha wyraził nadzieję, Ŝe podczas samego funkcjonowania 
Rady wszelkiej pomocy merytorycznej udzielą władze wraz z pracownikami Urzędu Gminy           
w  Czempiniu.   
 
Radny Wojciech Adamski poprosił o wyjaśnienie, czy podczas tworzenia statutu poproszono 
o zajęcie stanowiska przedstawicieli młodzieŜy z terenu gminy Czempiń.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, Ŝe 
ostateczny kształt Statutu musi zostać określony przez Radę Miejską w Czempiniu, bo to ona 
jest decydentem kształtu Statutu. Radny Krzysztof Sankiewicz poinformował, Ŝe Statut został 
wypracowany podczas spotkań, w których brali udział przedstawiciele Stowarzyszenia SIM 
LOCK, Burmistrz Gminy Czempiń wraz z pracownikami Urzędu Gminy w Czempiniu oraz  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu. Radny Krzysztof Sankiewicz podkreślił, Ŝe 
celem tych spotkań było wypracowanie Statutu, który będzie zawierał kompromisowe 
rozwiązania. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, Ŝe Rada Miejska w Czempiniu podejmuje 
uchwałę i generalnie nie ma obowiązku jej konsultowania z młodzieŜą.  
 
Radny Piotr Wojciechowski wyraził pogląd, Ŝe po zapoznaniu się z treścią Statutu rodzą się 
wątpliwości, a mianowicie –nie jest winą młodzieŜy z terenu gminy Czempiń, Ŝe nie mamy 
szkoły średniej, w której równieŜ mogłyby odbywać się wybory do młodzieŜowej rady 
gminy, jak równieŜ problem powstaje w przypadku dzieci z Donatowa, które są 
mieszkańcami naszej gminy, ale nie uczęszczają do szkół prowadzonych przez gminę 
Czempiń. Radny Piotr Wojciechowski porównał tą sytuację do takiej, w której do rady gminy 
nie mogłaby kandydować osoba, która jest mieszkańcem gminy, ale nie pracuje na jej terenie.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, Ŝe Statut 
nie określa wieku radnych, Statut wyraźnie mówi, Ŝe czynne i bierne prawo wyborcze mają 
uczniowie klas V i VI szkół podstawowych i wszyscy uczniowie gimnazjum oraz uczniowie 
szkół ponadgimnazjalnych, jeśli zostali wybrani radnymi w gimnazjum i po roku rozpoczęli 
naukę na wyŜszym poziomie kształcenia.  
 
Radny Jerzy KrzyŜostaniak poprosił o wyjaśnienie, czy kształt Statutu był konsultowany                
z młodzieŜą z klas V i VI z terenu gminy Czempiń, poniewaŜ naleŜałoby uniknąć sytuacji,             
w której Rada Miejska w Czempiniu narzuciłaby określone zapisy uczniom.  
      
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz wyjaśnił, Ŝe 
moŜliwość stworzenia młodzieŜowej rady gminy daje ustawa o samorządzie gminnym i sama 
rada gminy moŜe wyjść z inicjatywą jej utworzenia, jak równieŜ moŜe to zrobić na przykład 
stowarzyszenie, tak jak miało to miejsce w przypadku gminy Czempiń. Radny Krzysztof 
Sankiewicz podkreślił, Ŝe nie sam przewodniczący rady opracował projekt statutu, zaś radni 
zostali poinformowani o takiej inicjatywie juŜ w kwietniu i poproszeni o przedyskutowanie 
przedłoŜonego wówczas projektu podczas komisji. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, Ŝe 
do dnia wczorajszego nie zostały zgłoszone Ŝadne uwagi do treści statutu. Radny Krzysztof 
Sankiewicz podkreślił, Ŝe rada gminy nie moŜe hamować działań młodzieŜy i jeśli młodzieŜ 
będzie chciała na tej niwie działać, to powinna uzyskać wszelką pomoc ze strony radnych. 
Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, ze niezaleŜnie od tego, jakie zapisy znajdą się                    
w statucie, to nie ma moŜliwości zadowolenia wszystkich i musi być wypracowany 
kompromis.    
 
Radny Włodzimierz Kuciak podkreślił, Ŝe młodzieŜowa rada gminy jest nowym ciałem, jej 
statut równieŜ moŜe okazać się niedoskonały, jednakŜe zawsze jest moŜliwe wprowadzenie 
do niego poprawek.   
  

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 10 głosami „za”, przy                  
1 głosie „przeciw” i 4 głosach „wstrzymujących się” podj ęła uchwałę nr 
XXXVI/211/09 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 17 czerwca 2009r. w sprawie 
powołania MłodzieŜowej Rady Miejskiej w Czempiniu  i nadania jej statutu 
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przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Sekretarz Gminy – Aleksandrę 
Marciniak.  
Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 4b porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XX/110/08 Rady Miejskiej w Czempiniu  
z dnia 28 marca 2008r. w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku oraz przyjęcia 
jednolitego tekstu Statutu Związku przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez Burmistrz 
Gminy Czempiń – Dorotę Lew – Pilarską, uwag nie wniesiono.   
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę nr XXXVI/212/09 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 17 czerwca 2009r. 
w sprawie zmiany uchwały nr XX/110/08 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 
marca 2008r. w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku oraz przyjęcia 
jednolitego tekstu Statutu Związku przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez 
Burmistrz Gminy Czempiń – Dorotę Lew – Pilarską. 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 4c porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w „Planie odnowy miejscowości 
Głuchowo” przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez Zastępcę Burmistrza Jana 
Kaźmierczaka, uwag nie wniesiono.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę nr XXXVI/213/09 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 17 czerwca 2009r. 
w sprawie zatwierdzenia zmian w „Planie odnowy miejscowości Głuchowo” 
przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Zastępcę Burmistrza Jana 
Kaźmierczaka. 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 5 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Czempiń na 
2009 rok  przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez Skarbnik Gminy – Halinę Łączną, 
uwag nie wniesiono.   
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę nr XXXVI/214/09 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 17 czerwca 2009r. 
zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Czempiń na 2009 rok  
przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Skarbnik Gminy – Halinę Łączną.   
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 6 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań 
i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Czempiń przedstawionego wraz                 
z uzasadnieniem przez Kierownika Referatu Gospodarki Gruntami – Romana Skrzypczaka, 
uwag nie wniesiono.   
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Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę nr XXXVI/215/09 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 17 czerwca 2009r. 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań                         
i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Czempiń przedstawioną 
wraz z uzasadnieniem przez Kierownika Referatu Gospodarki Gruntami – Romana 
Skrzypczaka.  
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
 

Do punktu 7 porządku obrad: 
 

Do projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego w Piotrkowicach dla działki o nr ewid. 
189/21przedstawionego przez Kierownika Referatu Gospodarki Gruntami – Romana 
Skrzypczaka, uwag nie wniesiono.   
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę nr XXXVI/216/09 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 17 czerwca 2009r. 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w Piotrkowicach dla działki o nr ewid. 189/21przedstawioną 
przez Kierownika Referatu Gospodarki Gruntami – Romana Skrzypczaka.  
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
 

Do punktu 8 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań 
i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Czempiń przedstawionego przez 
Kierownika Referatu Gospodarki Gruntami – Romana Skrzypczaka, uwag nie wniesiono.   
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę nr XXXVI/217/09 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 17 czerwca 2009r. 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań                       
i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Czempiń przedstawioną 
przez Kierownika Referatu Gospodarki Gruntami – Romana Skrzypczaka.  
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 9 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego w Piotrkowicach dla części działki o nr ewid. 74/80 
przedstawionego przez Kierownika Referatu Gospodarki Gruntami – Romana Skrzypczaka, 
uwag nie wniesiono.    
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę nr XXXVI/218/09 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 17 czerwca 2009r. 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w Piotrkowicach dla części działki o nr ewid. 74/80 przedstawioną 
przez Kierownika Referatu Gospodarki Gruntami – Romana Skrzypczaka.  
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 10 porządku obrad: 
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Do projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie w budŜecie gminy na rok 
2010 środków stanowiących fundusz sołecki przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorotę Lew – Pilarską, uwag nie wniesiono.  

 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 14 głosami „za”, przy 
braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” podj ęła uchwałę nr 
XXXVI/219/09 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 17 czerwca 2009r. w sprawie 
wyraŜenia zgody na wyodrębnienie w budŜecie gminy na rok 2010 środków 
stanowiących fundusz sołecki przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorotę Lew – Pilarską.  
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
 

Do punktu 11 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie zwrotu kosztów podróŜy słuŜbowych radnych Rady Miejskiej 
w Czempiniu przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez Wiceprzewodniczącego Rady 
Miejskiej w Czempiniu radnego Przemysława Sztukowskiego, uwag nie wniesiono. 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę nr XXXVI/220/09 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 17 czerwca 2009r. 
w sprawie zwrotu kosztów podróŜy słuŜbowych radnych Rady Miejskiej                      
w Czempiniu przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Wiceprzewodniczącego 
Rady Miejskiej w Czempiniu radnego Przemysława Sztukowskiego.  
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 12 porządku obrad: 
 
Do sprawozdania Burmistrza Gminy Czempiń z działalności w okresie międzysesyjnym oraz 
wykazu zarządzeń uwag nie wniesiono.  
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, Ŝe podczas wyborów przewodniczącego Zarządu 
osiedla nr 5 w Czempiniu został nim wybrany pan Konrad Herter.  
  
Sprawozdanie i wykaz zarządzeń stanowią odpowiednio załączniki nr 13 i 14 do niniejszego 
protokołu.  
 
Do punktu 13 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz poinformował, Ŝe 
w okresie międzysesyjnym reprezentował Radę Miejską w Czempiniu podczas uroczystości 
okolicznościowych i imprez, jak równieŜ zorganizował wspólne posiedzenie Komisji 
odbędzie się w dniu 15 czerwca 2009 roku;  
Do Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu wpłynęły: 

1. odpowiedź Burmistrza Gminy Czempiń  na wystąpienie pokontrolne Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu - pismo z dnia 15 czerwca 2009 roku – załącznik nr 15 do 
niniejszego protokołu;  

2. Sprawozdanie z realizacji inwestycji w 2009 roku – załącznik nr 16 do niniejszego 
protokołu.  
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Do punktu 14 porządku obrad: 
 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Krystyna Lew  udzieliła odpowiedzi na interpelacje: 

1. radnego Augustyna Szymczaka w sprawie naprawy nawierzchni drogi prowadzącej 
do wsi Nowe Borówko – Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, Ŝe remont 
drogi jest planowany, jednak po poprawie warunków pogodowych;  

2. radnego Jerzego KrzyŜostaniaka w sprawie załatania dziur na drogach powiatowych                 
w gminie Czempiń, między innymi – droga Czempiń – Gorzyce; prośba o ewentualne 
podanie terminu wykonania prac remontowych -  Burmistrz Dorota Lew – Pilarska 
poinformowała, Ŝe remonty dróg zostały prawdopodobnie wstrzymane ze względu na 
stan pogody;  

3. radnego Aleksandra Wielińskiego w sprawach: 
• drogi wojewódzkiej Kawczyn – Czempiń – Śrem – nr 310 i 311 – konieczność 

wykoszenia poboczy oraz wymiana zniszczonych pachołków – interpelacja 
zostanie przekazana do Zarządu Dróg Powiatowych w Kościanie;  

• konieczność przycięcia lub wycięcia krzewu rosnącego na skwerze zjeŜdŜając 
z ulicy Polnej na ulicę Poznańskie Przedmieście na wysokości posesji pana 
Marciniaka – w obecnym stanie zasłania on widoczność samochodów 
nadjeŜdŜających z ulicy Śremskiej, co moŜe być przyczyną kolizji na tym 
odcinku drogi – interpelacja zostanie przekazana do Zakładu Gospodarki 
Komunalnej w Czempiniu celem jej wykonania;   

• informacji, która ukazała się na stronie internetowej gminy Czempiń dnia                   
9 czerwca 2009 roku o otwarciu drogi Czempiń – Iłówiec – Burmistrz Dorota 
Lew – Pilarska wskazała, Ŝe droga była wykonywana przez Zarząd Dróg 
Powiatowych w Kościanie, dlatego teŜ burmistrz gminy nie jest adresatem tej 
interpelacji, dlatego tez interpelacja w takiej formie zostanie przekazana do 
Starostwa Powiatowego w Kościanie; zaś kolejny etap, jakim będzie połoŜenie 
nawierzchni na tą drogę nastąpi w momencie polepszenia warunków 
pogodowych;  

• w sprawie informacji na temat równania dróg - Burmistrz Dorota Lew – 
Pilarska wskazała, Ŝe informację na temat powodu wstrzymania równania dróg 
na terenie gminy Czempiń uzyskał Zastępca Burmistrza Gminy Czempiń od 
szefa firmy, której to zadanie zlecono i nie jest zadaniem burmistrza 
sprawdzanie, czy informacja ta była prawdziwa;   

4. radnego Macieja Głochowiaka w sprawie udzielenia odpowiedzi na pytanie, czy 
nastąpiło rozstrzygnięcie jeśli chodzi o podjęte działania ze strony Aquanetu – radni 
nie posiadają informacji w tej sprawie - Burmistrz Dorota Lew – Pilarska 
poinformowała, Ŝe firma Aquanet pracuje nad materiałem przekazanym z gminy 
Czempiń, na dzień dzisiejszy nie ma informacji, jak daleko są one posunięte, jak tylko 
taka informacja zostanie podana, natychmiast zostanie przekazana Radzie Miejskiej                          
w Czempiniu, niemniej jednak moŜe zostać wystosowane do Aquanetu pismo, na 
jakim etapie prace te się znajdują;    

5. radnego Wojciecha Adamskiego w sprawach:  
• dokończenia inwestycji powiatowej na drodze prowadzącej z Borówka Starego 

w kierunku Gimnazjum w Borowie – stan po remoncie jest zły – nie zostały 
nasadzone braki w Ŝywopłotach wzdłuŜ drogi, nie zostały usunięte suche 
drzewa; sprawą najistotniejszą jest remont skrzyŜowania – młodzieŜ 
gimnazjalna nie moŜe dojść do szkoły jedną stroną jezdni, poniewaŜ nie ma 
chodnika – interpelacja zostanie skierowana do Zarządu Dróg Powiatowych           
w Kościanie i Starostwa powiatowego w Kościanie; 
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• braku informacji na temat realizacji uchwał Rady Miejskiej w Czempiniu, 
które podejmowane były kilka miesięcy temu – Rada Miejska powinna zostać 
poinformowana, czy zalecenia zostały wykonane, a jeśli tak się nie stało, to            
o przyczynach takiej sytuacji; Radny Wojciech Adamski wskazał na przykład 
uchwały dotyczącej odtworzenia drogi na Osiedlu Nr 4 w Czempiniu; jak 
równieŜ zapewnień dotyczących powołania komisji, która zajmie się kontrolą 
przyłączeń do kanalizacji – Burmistrz Dorota Lew – Pilarska przypomniała, 
Ŝe obszerna informacja na temat realizacji uchwał była przedstawiona radnym 
na początku roku;  

• udzielenia informacji, na co konkretnie zostanie spoŜytkowana dotacja na 
drogę przy ulicy Gruszkowej w Czempiniu w kwocie 550 000 zł -  Burmistrz 
Dorota Lew – Pilarska wskazała, Ŝe wniosek o środki rządowe został złoŜony 
na ulicę Gruszkową w Czempiniu i na ten cel zostaną spoŜytkowane środki;   

• przekazywania odpowiedzi na interpelacje dotyczące szerszych problemów 
wszystkim radnym Rady Miejskiej w Czempiniu - Burmistrz Dorota Lew – 
Pilarska wyjaśniła, Ŝe nie ma przeciwwskazań do tego, aby odpowiedzi były 
przekazywane wszystkim radnym, niemniej jednak, kaŜda odpowiedź na 
interpelacje jest przekazywana do wiadomości Przewodniczącego Rady 
Miejskiej w Czempiniu i ich zbiór znajduje się do wglądu, zatem nie ma 
konieczności drukowania ich kaŜdorazowo w piętnastu wykonaniach;    

• złoŜenia monitu do Zarządu Dróg Powiatowych w Kościanie o usunięcie 
krzewów na poboczu drogi do Iłówca – z jednej strony zostały usunięte, 
natomiast z drugiej pozostawiono krzewy, które równieŜ naleŜałoby usunąć – 
interpelacja zostanie przekazana do Zarządu Dróg Powiatowych w Kościanie;         

6. radnego Piotra Wojciechowskiego w sprawach:  
• udzielenia odpowiedzi na pytanie, w której miejscowości w 2009 roku zostanie 

postawiona wiata przystankowa – w Siernikach, czy Tarnowie Nowym - 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, Ŝe wiata zostanie postawiona              
w Tarnowie Nowym, poniewaŜ po wizji lokalnej w Siernikach mieszkańcy 
sami stwierdzili, Ŝe takiej wiaty nie potrzebują, poniewaŜ w momencie, gdy 
autobus jedzie w kierunku Bieczyn, wszystkie dzieci z Siernik wychodzą na 
autobus i na niego czekają;   

• pobudowania chodnika wzdłuŜ drogi powiatowej na ulicy Borówko Stare 
naprzeciwko Gimnazjum w Borowie - Burmistrz Dorota Lew – Pilarska 
wskazała, Ŝe interpelacja zostanie przekazana do Zarządu Dróg Powiatowych 
w Kościnie;  

• usunięcia suchego drzewa stojącego na skrzyŜowaniu ulic Kolejowej                      
i 24 Stycznia w Czempiniu naprzeciwko Urzędu Gminy w Czempiniu – 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, Ŝe po zbadaniu, kto jest zarządcą 
tej części drogi, na której znajduje się drzewo, interpelacja zostanie przekazana 
do właściciela tegoŜ drzewa.    

 
Odpowiedzi na interpelację radnej ElŜbiety Grygier w sprawie przepustu na ulicy 
Gruszkowej, udzielił Kierownik Referatu Inwestycji i Infrastruktury Technicznej Jan 
Marciniak, który wskazał, Ŝe dokumentacja budowlana została opracowana w 2001 roku i nie 
przewidywała ona remontu przedmiotowego przepustu; w 2008 roku – w związku                       
z planowaną przebudową ulicy Gruszkowej – zadanie to zostało zaproponowane do realizacji 
przez Burmistrza Gminy Czempiń. Kierownik Jan Marciniak przypomniał, Ŝe w ostatnim 
kwartale 2008 roku Wojewoda Wielkopolski, odpowiadając na decyzję wicepremiera ogłosił 
Narodowy Program Przebudowy Dróg Lokalnych. Kierownik Jan Marciniak wskazał, Ŝe                
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z uwagi na konieczność podjęcia szybkich działań celem złoŜenia wniosku o przebudowę 
drogi posłuŜono się posiadaną dokumentacją i w tym momencie przygotowanie dodatkowej 
dokumentacji na przebudowę przepustu byłoby nierealne, z uwagi na termin składania 
wniosku. Kierownik Jan Marciniak poinformował, Ŝe podczas rozmowy z radną ElŜbietą 
Grygier w I kwartale 2009 roku, odpowiedział, Ŝe w ramach posiadanej dokumentacji 
projektowej nie jest przewidywany remont przepustu; w miesiącu kwietniu 2009 roku komisja 
Rolnictwa Rady Miejskiej w Czempiniu zawnioskowała do Burmistrz Gminy Czempiń                   
o zlecenie przygotowania opinii technicznej na temat stanu technicznego przepustu na ulicy 
Gruszkowej w Czempiniu i w połowie maja 2009 roku opinia taka wpłynęła do Burmistrza 
Gminy Czempiń i po analizie środków budŜetowych, Burmistrz Gminy podjęła decyzję, Ŝe 
remont przepustu zostanie przeprowadzony. Kierownik Jan Marciniak poinformował, Ŝe 
zlecono firmie Pana Kasprzaka opracowanie dokumentacji i przedstawienie kosztorysu 
realizacji tegoŜ zadania i szacunkowa wartość tego zadania zamknie się w kwocie 50 000 zł              
i w najbliŜszych dniach ma zostać podpisana umowa i nie wydaje się, aby termin zakończenia 
prac przez firmę DROMOST w dniu 31 lipca 2009 roku był zagroŜony, a jeśli nawet taka 
sytuacja miałaby miejsce, to nie ma problemu, poniewaŜ Wojewoda Ŝąda rozliczenia zadania 
do końca listopada 2009 roku. Kierownik Jan Marciniak wskazał, Ŝe środki finansowe 
związane z przebudową przepustu nie mogą pochodzić z tych środków, które otrzymaliśmy         
z dotacji, zaś podczas planowania tak duŜej inwestycji zawsze zakłada się, Ŝe konieczne będą 
dodatkowe środki na jej realizację, na zadania nieprzewidziane i z nich właśnie zostanie 
zrealizowany przepust. Kierownik Jan Marciniak wskazał, Ŝe jeśli chodzi o zadania związane 
z wymianą zasuw, to równieŜ zostaną one zrealizowane z posiadanych przez gminę środków. 
Kierownik Jan Marciniak podkreślił, Ŝe posiadane środki finansowe w budŜecie gminy 
Czempin pozwolą na zrealizowanie budowy ulicy Gruszkowej, jak równieŜ ulicy 
śeromskiego, której wykonanie ma zakończyć się najpóźniej 31 września br.    
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska w kwestii realizacji uchwały dotyczącej odtworzenia drogi 
przy ulicy Śremskiej w Czempiniu, przypomniała, Ŝe w kwietniu 2009 roku informowała na 
piśmie Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu, Ŝe sprawa jest w sądzie i do tej pory 
nie ma z sądu Ŝadnej informacji, którą mogłaby przekazać radnym.  
 
Radny Maciej Głochowiak w sprawie hydrantu – w informacji złoŜonej przez Kierownika 
Referatu Inwestycji i Infrastruktury Technicznej nie ma informacji na temat przyczyn 
wymiany hydrantu i prac, jakie w związku z tym musiały zostać wykonane, zaś w przypadku, 
gdyby zostały zamieszczone nie byłoby wątpliwości i kolejnych pytań. Radny Maciej 
Głochowiak w odniesieniu do wypowiedzi Kierownika Referatu Inwestycji i Infrastruktury 
Technicznej, wskazał, Ŝe projekt budowy ulicy Gruszkowej i śeromskiego powstał w roku 
2001, czy zatem do 2009 roku nikt nie wiedział o tym, Ŝe przepust ten będzie musiał zostać 
naprawiony i nie moŜna było tego przewidzieć w planowanych wydatkach. Radny Maciej 
Głochowiak poprosił o podanie, jaka była najniŜsza oferta przetargowa na wykonanie 
warstwy ścieralnej w Donatowie. Radny Maciej Głochowiak poprosił o wyjaśnienie przez 
radcę prawnego Urzędu Gminy w Czempiniu, czy trwające postępowanie sądowe wstrzymuje 
wykonanie uchwały podjętej przez Radę Miejską w Czempiniu, do wykonania której został 
zobowiązany Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu.  
 
Radny Wojciech Adamski wyraził zdziwienie faktem, Ŝe nikt w Urzędzie Gminy                         
w Czempiniu nie wie, czy będzie kontynuowana budowa drogi na Borówku Starym                        
w kierunku Borowa, poniewaŜ jest to bardzo waŜna inwestycja i nie powinno się dopiero              
w połowie roku próbować uzyskać informację, czy będzie ona kontynuowana. Radny 
Wojciech Adamski wskazał, Ŝe jeśli mówi się o informowaniu radnych, to nie uzyskał on 
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informacji o tym, ilu pozyskano dostawców ścieków i odbiorców wody. Radny Wojciech 
Adamski wyraził oburzenie faktem, Ŝe podczas projektowania inwestycji budowy ulicy 
Gruszkowej, nie wzięto pod uwagę konieczności remontu przepustu. Radny Wojciech 
Adamski zwrócił uwagę, Ŝe większość prac, które powinny zostać zawarte we wniosku 
taryfowym składanym przez Zakład Gospodarki Komunalnej w Czempiniu, obecnie 
wykonuje na zlecenie Urzędu Gminy w Czempiniu, poza swoim budŜetem.  
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska odnośnie budowy drogi na ulicy Borówko Stare – 
wskazała, Ŝe wie, jakie są plany odnośnie tej inwestycji, jednakŜe nie moŜe się wypowiadać 
za Starostwo, ani za Zarząd Dróg Powiatowych w Kościanie, dlatego teŜ wskazała, Ŝe 
interpelacja zostanie skierowana do źródła. 
 
Radny Aleksander Wieliński poprosił, aby w informacji na stronie internetowej Czempinia 
dotyczącej otwarcia drogi Czempiń – Iłówiec znalazła się wzmianka o tym, jak dalej będzie 
wyglądała realizacja tej inwestycji, bo nie moŜemy powielać „bzdur”. Radny Aleksander 
Wieliński wyraził wątpliwość, czy kwota 50 000 zł na remont przepustu będzie 
wystarczająca, poniewaŜ mają juŜ doświadczenie z budową drogi w Donatowie – na Komisji 
Rewizyjnej radni otrzymali informację, Ŝe warstwa ścieralna będzie kosztowała około 60 000 
zł, została w budŜecie gminy zabezpieczona kwota 80 000 zł, a podczas przetargu okazało się, 
Ŝe potrzebnych jest 120 000 zł.  
 
Kierownik Referatu Inwestycji i Infrastruktury Technicznej Jan Marciniak wskazał, Ŝe 
informacja dotycząca ceny warstwy ścieralnej nie wypłynęła z jego referatu ani w formie 
ustnej, ani pisemnej. Kierownik Jan Marciniak poinformował, Ŝe w roku ubiegłym Urząd 
Gminy w Czempiniu zwrócił się do firmy POL DRÓG, która realizowała tą inwestycję                  
o  podanie kosztów warstwy ścieralnej, w IV kwartale 2008 roku warstwa ta miała kosztować 
80 000 zł brutto i dlatego załoŜono, Ŝe ta kwota wystarczy, jeśli zostanie zabezpieczona                 
w budŜecie gminy. Jan Marciniak wskazał, Ŝe na realizację tego zadania zostały złoŜone dwie 
oferty – na kwotę 97 000 zł i na kwotę 103 000 zł.  
 
Radny Piotr Wojciechowski wyraził ubolewanie, Ŝe radni nie zostali poinformowani                     
o uniewaŜnieniu przetargu, na przykład podczas wspólnego posiedzenia komisji.                   

 
Kierownik Referatu Inwestycji i Infrastruktury Technicznej Jan Marciniak wskazał, Ŝe               
w informacji, którą radni otrzymali w dniu 26 maja 2009 roku podano, iŜ został ogłoszony 
przetarg na realizację zadania w Donatowie, natomiast w dzisiejszej informacji znalazła się 
wiadomość, Ŝe przetarg ten został uniewaŜniony, zatem nie ma Ŝadnej zwłoki                                
w przekazywaniu tej informacji.  
 
Radca prawny Urzędu Gminy w Czempiniu Roman Hojan przypomniał, Ŝe w uchwale 
podjętej przez Radę Miejską w Czempiniu dotyczącej odtworzenia drogi, została uznana 
bezczynność Urzędu Gminy w Czempiniu. Roman Hojan wskazał, Ŝe meritum uchwały było 
uznanie, Ŝe miała miejsce bezczynność Urzędu; odrębną natomiast kwestią jest, Ŝe po 
podjęciu uchwały sprawa trafiła do sądu o stwierdzenie zasiedzenia i jeŜeli sąd rozpatrzy ten 
wniosek pozytywnie, to mamy do czynienia z sytuacją, w której sąd stwierdzi z datą 
wsteczną, Ŝe wnioskodawca stał się właścicielem gruntu, na którym była droga. Roman Hojan 
wskazał, Ŝe jeśli taki wniosek wpłynął, to po stronie Urzędu nie moŜe być jakiegokolwiek 
ruchu, czy czynności, które miałyby doprowadzić do tego, aŜeby tą drogę wydzielić. Roman 
Hojan podkreślił, Ŝe od decyzji sądu zaleŜy, jakie kroki zostaną dalej podjęte. Roman Hojan 
podkreślił, Ŝe jeśli sąd uzna, Ŝe wnioskodawca jest właścicielem gruntu od 20 lat, to nie 
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moŜna wyobrazić sobie sytuacji, w której Urząd Gminy w Czempiniu podejmie działania 
zmierzające do odtworzenia tejŜe drogi, dlatego konieczne jest odłoŜenie tych kroków do 
czasu rozstrzygnięcia sprawy przez sąd.  
 
Radny Maciej Głochowiak przypomniał, Ŝe z treści uchwały wynika, Ŝe Burmistrz został 
zobowiązany do odtworzenia tej drogi. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz podkreślił, Ŝe jeśli 
gmina zdecydowałaby się na odtworzenie drogi, a sąd uznałby, Ŝe jest właściciel tego gruntu, 
to wówczas doszłoby do absurdu, poniewaŜ po raz kolejny naleŜałoby odtwarzać jej 
poprzedni stan.  
 
Radny Maciej Głochowiak poprosił o jednoznaczną odpowiedź, czy postępowanie sądowe 
wstrzymuje wykonanie tej uchwały.           
 
Radca prawny Urzędu Gminy w Czempiniu Roman Hojan wyraził opinię, Ŝe postępowanie 
sądowe wstrzymuje wykonanie tej uchwały.  
 
Radny Piotr Wojciechowski wskazał, Ŝe na podstawie dokumentów, które otrzymała Komisja 
Rewizyjna, jednoznacznie moŜna stwierdzić, Ŝe właścicielem działki jest Gmina Czempiń                
i nie moŜna mówić, Ŝe od trzydziestu lat jej właścicielem jest ktoś inny.  
 
Radca prawny Urzędu Gminy w Czempiniu Roman Hojan wyjaśnił istotę zasiedzenia – jeśli 
ktoś jest właścicielem nieruchomości, ale przez okres 20 lub 30 lat nie wykonuje swojej 
własności, a ktoś inny, kto w tej nieruchomości przebywa zachowuje się jak jej właściciel             
i wystąpi do sądu z wnioskiem o zasiedzenie, to sąd moŜe uznać, Ŝe stał się on właścicielem 
tej nieruchomości 20 lat temu.  
 
Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe aby zachowywać się „jak właściciel” naleŜy płacić 
podatki, naleŜy równieŜ odpowiedzieć sobie na pytanie, czy wszyscy rolnicy, przez których 
pole przebiega droga wystąpili do sądu z wnioskiem o zasiedzenie, poniewaŜ jeśli tego nie 
zrobili, to sytuacja nadal będzie absurdalna.     
 
Radca prawny Urzędu Gminy w Czempiniu Roman Hojan wyraził opinię, Ŝe wykonanie 
przedmiotowej uchwały jest zawieszone z mocy prawa i nie moŜe być ona wykonana; jeśli 
Burmistrz Gminy Czempiń podjęłaby czynności w kierunku jej wykonania, to naraziłaby 
gminę na powaŜne szkody.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz przypomniał, Ŝe 
podczas ostatniej sesji Rady Miejskiej w Czempiniu informował radnych, Ŝe otrzymał 
informację na temat realizacji tej uchwały i Ŝe jej wykonanie zostało wstrzymane z uwagi na 
toczące się w tej sprawie postępowanie sądowe.  
 
Do punktu 15 porządku obrad:  
 
W wolnych głosach i wnioskach:  
 
Sołtys Sołectwa Jasień Bronisław Michalak poinformował, Ŝe prace przy drodze 311 trwają   
i zostały one podjęte na wyraźną jego interwencję.   
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Sołtys Bronisław Michalak poprosił, aby podczas kolejnej akcji rozdawania flag 
państwowych zostało zabezpieczonych po jednej fladze dla kaŜdego sołtysa.  
Sołtys Bronisław Michalak poprosił radnego Wojciecha Adamskiego o wyjaśnienie, dlaczego 
wstrzymał się od głosu podczas podejmowania uchwały o funduszu sołeckim. 
 
Wiceprezes Stowarzyszenia Inicjatyw MłodzieŜowych SIM LOCK Andrzej Socha 
podziękował Burmistrz Gminy Czempiń i Przewodniczącemu Rady Miejskiej w Czempiniu 
za udzielenie w szybkim tempie odpowiedzi na pismo, które wpłynęło do Urzędu Gminy              
w Czempiniu na przełomie stycznia i lutego w sprawie powołania młodzieŜowej rady gminy, 
poniewaŜ dzięki temu mogli skonsultować szybko treść statutu i radni otrzymali go do 
konsultacji. Andrzej Socha podkreślił, Ŝe młodzieŜowa rada gminy ma słuŜyć dzieciom                  
i młodzieŜy, ideą Stowarzyszenia było to, aby wszyscy uczniowie szkół z terenu gminy 
Czempiń mogli mieć do niej czynne i bierne prawo wyborcze. Andrzej Socha podkreślił, Ŝe 
udział w wyborach do młodzieŜowej rady gminy, jak i prace w niej będą prawem uczniów,            
a nie obowiązkiem. Andrzej Socha wyraził nadzieję, Ŝe funkcjonowanie młodzieŜowej rady 
gminy będzie okazją do zaangaŜowania młodzieŜy w działalność społeczną, zwłaszcza                 
w kontekście narzekań na jej zachowanie. Andrzej Socha podkreślił, Ŝe wielu młodych 
mieszkańców gminy Czempiń współpracuje ze Stowarzyszeniem SIM LOCK i aktywnie 
pomaga w podejmowanych działaniach, dlatego teŜ naleŜy stworzyć moŜliwość działania 
młodzieŜy w radzie gminy i pozostawić im podjęcie decyzji, czy z moŜliwości tej skorzystają. 
Andrzej Socha wskazał, Ŝe obserwując inne gminy, moŜna stwierdzić, Ŝe kampanie wyborcze 
są bardzo ciekawe i bardzo dynamiczne i podczas wyborów uczniowie wiele uczą się poprzez 
zabawę. Andrzej Socha wskazał, Ŝe dopiero w październiku, kiedy młodzieŜowa rada gminy 
zacznie działać, okaŜe się, czy zamierzenie i nadzieje z nim związane były trafne, a w razie 
potrzeby pozostaje moŜliwość zmiany statutu przez Radę Miejską w Czempiniu. Andrzej 
Socha podkreślił, Ŝe młodzieŜowa rada gminy ma być forum dla realizacji pomysłów 
uczniów, którzy wejdą w jej skład. Andrzej Socha podkreślił, Ŝe w przeciągu roku okaŜe się, 
jak będzie młodzieŜowa rada funkcjonowała w praktyce.          
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz podkreślił, Ŝe 
radny nie jest zobowiązany do tłumaczenia się z takiego, a nie innego sposobu głosowania                       
i Ŝeby nie tworzyć precedensu nie udzieli głosu radnemu Wojciechowi Adamskiemu.  
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny 
Krzysztof Sankiewicz zamknął obrady. 

 
 
 
Protokołował:                                                         Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu  
Kierownik Referatu Organizacyjnego           /-/ Krzysztof Sankiewicz  
mgr M. Głucha  
 
 
 
 
 
 
 
 


